
    

HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  

MAGISTRÁT HLAVNÍHO MĚSTA PRAHY 

Zápis z jednání 

 
Pro Protidrogová komise Rady HMP 

Přítomni 

Mgr. Ondřej Počarovský, PhDr. Ivan Douda, Mgr. Nina Janyšková, Ing. Ivo Kačaba, 
doc. MUDr. PhDr. Kamil Kalina, CSc., MUDr. Hana Karbanová, Mgr. Tomáš Řezník, 
Mgr. Sylva Majtnerová Kolářová, PaedDr. Martina Richterová Těmínová, 
Mgr. Jan Žufníček 

Omluveni Mgr. Aleš Kuda, prof. PhDr. Michal Miovský, Ph.D., MUDr. Běla Studničková, 
Mgr. Jindřich Vobořil 

Věc Zápis z 13. jednání Protidrogové komise Rady HMP, které se konalo dne 
9. 12. 2013 od 15 hodin v Rezidenci primátora, Praha 1, Mariánské nám. 1. 

Zpracoval MUDr. Alena Weberová Počet stran 5  Datum 10. 12. 2013 

 

  

Jednání zahájil v 15.05 předseda komise Mgr. Ondřej Počarovský, přítomno 10 členů ze 14, komise je 
schopna usnášet se. Přítomní viz prezenční listina, která je součástí zápisu. 

O. Počarovský v úvodu jednání uvítal hosty – radního Martina Dlouhého a ředitele odboru zdravotnictví, 
sociální péče a prevence Magistrátu hl. m. Prahy Tomáše Klineckého. 

Radní M. Dlouhý poděkoval všem členům komise i sekcí za práci v roce 2013, kdy se stal radním pro 
oblast a poznal široké spektrum problémů, které se v rámci protidrogové politiky musí řešit na úrovni 
města. 

T. Klinecký, ředitel odboru ZSP MHMP, se stručně představil členům komise. Sám ještě v roli 
zpracovatele střednědobého plánu sociálních služeb úzce spolupracoval s N. Janyškovou a odbornou 
pracovní skupinou při zapracování protidrogové problematiky. Dále se podílel na tvorbě koncepce 
bezdomovectví, což je také nepříliš populární téma. Ujistil přítomné, že koncepce protidrogové politiky 
bude upravena tak, aby byla přijata Zastupitelstvem HMP. 

Radní M. Dlouhý a předseda komise O. Počarovský poděkovali za mnohaletou výraznou práci 
v protidrogové problematice a pogratulovali k životnímu jubileu dlouholetému členu komise 
PhDr. Ivanu Doudovi. 

O. Počarovský informoval o rozpočtu v kapitole 0504, § 3541 - Protidrogová politika HMP ve výši 
45 mil. Kč, který je připraven ke schválení ZHMP. Jedná se o výrazný nárůst o 5 mil. Kč proti roku 
2013, což všichni členové komise velmi ocenili.  

Program jednání: 

1. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 
2. Schválení zápisu z jednání PK RHMP dne 11. 11. 2013 
3. Termíny jednání komise v roce 2014 
4. Protidrogová politika – informace o připomínkách, příprava semináře pro starosty dne 19. 12. 2013 
5. Informace o projektech – ZMP 2014 
6. Primární prevence rizikového chování HMP na období 2014 až 2020 - koncepční materiál 
7. Zprávy z jednání sekcí 
8. Aktuální informace 
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ad 1. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 
ad 2. Schválení zápisu z jednání PK RHMP dne 11. 11. 2013 
Schválení programu bez námitek. 

Schválení zápisu bez námitek. 

Ověřovatelem zápisu je navržena N. Janyšková.  

Hlasování v 15.25 hod., přítomno 10 členů, pro hlasovalo 10 členů. 

ad 3. Termíny jednání komise v roce 2014 
Navržené termíny byly konzultovány s některými členy předem dle požadavku z listopadového jednání. 

Termíny jsou stanoveny na celý kalendářní rok, předseda komise upozornil, že v říjnu proběhnou 
komunální volby, tedy následně dojde pravděpodobně i k obměně komisí. 

Usnesení: 
PK RHMP schvaluje termíny pro jednání v roce 2014, které jsou přílohou zápisu. 

Hlasování v 15.30, přítomno 10 členů, pro hlasovalo 10 členů. 

ad 4. Protidrogová politika – informace o připomínkách, příprava semináře pro starosty dne  
           19. 12. 2013 

Zastupitelstvo HMP nepodpořilo na listopadovém jednání koncepci protidrogové politiky. Jednou 
z výhrad bylo, že materiál nebyl projednán předem s městskými částmi. Radní M. Dlouhý proto oslovil 
starosty MČ Praha 1-22, aby se ke koncepci vyjádřili. Termín pro zaslání jednotlivých připomínek 
v připraveném formuláři je stanoven na pátek 13. 12. 2013. N. Janyšková informovala, že došlé 
připomínky postupně shromažďuje, obdržela také stanovisko prof. M. Miovského. 16. 12. 2013 od 
9 hodin se uskuteční pracovní setkání u koordinátorky k zaujetí odborného stanoviska k došlým 
připomínkám.  

Setkání se starosty, případně s kompetentními zástupci MČ, je plánováno na čtvrtek 19. 12. 2013 
a uskuteční se v Radničním klubu v budově Staroměstské radnice od 9 do 12 hodin. 

Protidrogová koordinátorka N. Janyšková osloví ještě se žádostí o stanovisko ke koncepci národního 
protidrogového koordinátora J. Vobořila a V. Mravčíka, vedoucího Národního monitorovacího střediska 
pro drogy a drogové závislosti. Zároveň oba pozve na jednání dne 19. 12. 2013. 

Členové komise požádali o zaslání stanoviska prof. Miovského a pozvánky na jednání 19. 12. 2013. 
Protidrogová koordinátorka N. Janyšková jim toto rozešle. 

Radní M. Dlouhý doporučil rozeslat všem členům komise také soubor připomínek z MČ. 

ad 5. Informace o projektech – ZMP 2014 

Statistika ZMP 2014: 
 Kč 
Celkový rozpočet: 45 000 000 
II. program ZMP 2014: 33 940 000 
I. program ZMP 2014: 5 000 000 
Mimo granty: 1 000 000 
MČ Praha 1-22: 1 100 000 
Rozvojové projekty: 3 500 000 
Rezerva: 460 000 
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• Zdravé město Praha 2014 – I. program pro školy a školská zařízení 

Informace o průběhu grantového řízení podala N. Janyšková. Pro tento program se počítá s částkou 
5 mil. Kč. Kvalita žádostí i projektů se meziročně zlepšuje, k vyřazení z formálních důvodů je navrženo 
cca 1 % projektů. V prvním kole projekty posoudili koordinátoři, metodici, pracovní skupina primární 
prevence a pracovníci odboru a Pražského centra primární prevence (PCPP).  

J. Žufníček (PCPP) informoval, že minimální preventivní program již školy vytvářejí dle struktury 
zpracované PCPP, tyto programy jsou většinou akceptovatelné. 

18. 12. 2013 se sejde pracovní skupina k projednání projektů škol a školských zařízení a připraví 
konkrétní návrhy dotací.  

Návrhy k projednání budou komisi předloženy 6. ledna 2014. 

• Zdravé město Praha 2014 – II. program 

Projekty posoudili vedoucí pracovních skupin - viz listopadové jednání komise.  

Závěr projednání s návrhy částek pro jednotlivé projekty obdrželi členové komise předem. N. Janyšková 
vysvětlila jednotlivé návrhy.  

- Anima – terapie, o. s., spojila 2 projekty, proto navržená částka pro rok 2014 odpovídá dotaci v roce 
2013 na oba projekty. 

- Centrum ALMA, o.p.s. (bývalá ALMA FEMINA o. s.), rozšířilo své služby na muže a na oblast 
primární prevence, organizace obdržela ocenění jako nejlepší malá nezisková organizace za rok 2013. 
Nemá však certifikaci a služba je podporována v rámci služeb sociálních, proto není dotace v programu 
ZMP navržena.  

- Projekt organizace PREVALIS byl navržen k vyřazení, protože nesplňuje podmínku pro podporu 
v rámci II. programu - není certifikován.  

Statistika II. programu ZMP 2014: 

Přihlášeno 39 projektů 16 organizací. 

Celkový rozpočet: 157 519 770 Kč 
Požadavek: 39 750 718 Kč 
Návrh: 33 940 000 Kč 

 
Víceleté smlouvy  
Stávající: Počet: 9 
Dotace přidělená smlouvou: 6 050 000 Kč 
Návrh navýšení: 1 050 000 Kč 
Navazující: Počet: 12 
Návrh dotace: 21 400 000 Kč 
Nové: Počet: 4 
Návrh dotace: 2 450 000 Kč 

 
Jednoleté financování Počet: 14 
Navržené k vyřazení: Počet: 1 
Návrh dotace: 2 990 000 

 

Proběhla diskuse k jednotlivým projektům a byla odhlasována úprava navržených částek. Celkově je pro 
rok 2014 navrženo (včetně částky alokované víceletými smlouvami) 33,940 mil. Kč. 
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Posílen bude rozpočet pro zajištění nových úkolů plynoucích z koncepčních materiálů. 

Usnesení: 
PK RHMP souhlasí s předložením návrhu v celkové výši 33,940 mil. Kč ve II. programu grantového 
řízení Zdravé město Praha 2014 Komisi pro udělování grantů v oblasti zdravotnictví, sociální péče 
a protidrogové prevence RHMP. 

Hlasování v 16.25, přítomno 10 členů, pro hlasovalo 10 členů. 

ad 6. Primární prevence rizikového chování HMP na období 2014 až 2020 - koncepční materiál 

N. Janyšková informovala o postupu při zpracování materiálu, na kterém pracuje s J. Havlíkovou a 
J. Žufníčkem. Čeká se na aktuální data za školní rok 2012/2013 z odboru školství. Materiál byl již 
rozeslán k připomínkování protidrogovým koordinátorům a metodikům prevence – termín pro 
připomínkování ve formuláři je stanoven na 10. leden 2014. 

O. Počarovský ocenil odvedenou práci, ale požaduje větší strukturaci materiálu obdobně, jako mají jiné 
koncepční materiály. 

Ředitel T. Klinecký ocenil, že východiska jsou založena na sběru dat, což není standardní v jiných 
materiálech. 

ad 7. Zprávy z jednání sekcí 

Sekce Harm Reduction (HR) 

S. Majtnerová Kolářová informovala, že na základě jednání Rady vlády pro koordinaci protidrogové 
politiky 21. října 2013 proběhla následná jednání s výsledkem, že nebudou znevýhodněny pražské 
služby, které mají nesrovnatelně vyšší procento non code klientů oproti službám v menších centrech. 

Sekce léčby - sejde se opět v lednu. 

Sekce primární prevence 

Sekce pracuje na hodnocení projektů a na koncepčních materiálech.  

Odměny za práci v sekcích v roce 2013 

Odměny, které budou poskytnuty formou daru, administruje oddělení OVO MHMP. Materiál projedná 
Rada HMP dne 10. 12. 2013. Odměny na základě uzavřených DPP administruje odbor personálních 
a hospodářských činností MHMP, vyplněné dotazníky tam předala N. Janyšková. Členové budou 
vyzváni k podpisu smluv do konce roku 2013 a odměna jim bude vyplacena v lednu 2014. 

Koordinátorka N. Janyšková požádala všechny vedoucí sekcí o návrhy složení sekcí pro rok 2014 
a zaslání jmen členů a kontaktů. Změny reagují na potřeby práce sekcí a na možnosti členů účastnit se na 
jednáních. 

ad 8. Aktuální informace 

• Nemocnice Milosrdných sester sv. K. Boromejského v Praze (NMSKB) – dotaz K. Kaliny na provoz 
oddělení Dětské a dorostové detoxikační centrum (DaDC)  

DaDC má certifikaci pouze na detox, ačkoliv v rámci péče probíhá také ambulantní i rezidenční léčba. 
Tyto služby však certifikované nejsou, a proto nemůže být NMSKB příjemcem dotace v grantovém 
řízení ZMP. Dle sdělení nové ředitelky nemocnice MUDr. Doleželové, MBA, je nutné celkově řešit 
situaci na oddělení. 

S. Majtnerová Kolářová připomněla význam tohoto zdravotnického zařízení, který vidí zejména v tom, 
že jakékoliv oddělení NMSKB přijímá klienty se závislostmi bez problémů. 

Předseda komise O. Počarovský navrhl, aby na jednání komise byla pozvána ředitelka NMSKB 
MUDr. Doleželová a s ní byly projednány možnosti poskytování drogových služeb. 
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N. Janyšková se pokusí sjednat přítomnost paní ředitelky na únorovém jednání komise. 
 
• Centrum metadonové substituce I. je v provozu v prostorách Protialkoholní záchytné stanice 

v Praze 8. 
 
 
 
 
 
Jednání bylo ukončeno v 17.00 hod. 
 
 
Zapsala MUDr. Alena Weberová, tajemnice PK RHMP. 
 
 
 
 
 
Zápis ověřila: 
 
 
  ..................................................   ..................................................  

 Mgr. Nina Janyšková Mgr. Ondřej Počarovský 
 členka PK RHMP předseda PK RHMP 
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